
 

 

 

 

10. 9. 2019 ve 13:00 hod., kancelář místostarosty města Bystřice n. P. 

Přítomní: 

• 7 zástupců členských obcí (Mgr. Martin Horák – Bystřice nad Pernštejnem, Libor Pokorný – 

Rožná, PaedDr. Šárka Kunčíková – Štěpánov n. S., Ing. Pavel Kadlec - Dalečín, Vlastimil 

Tvarůžek – Strážek, Josef Smolka – Rozsochy, Mgr. Ladislav Stalmach - Vír) 

 

Program 

1. Zahájení 

2. Hospodaření MB – rozpočtová změna č. 3, náklady na letní kino, darovací smlouva pro městys 

Strážek– Hry bez hranic (schválení) 

3. Prodloužení projektu CSS – nová klíčová aktivita Lokální ekonomika, vyplnění online 

dotazníku, seznam malých a středních podnikatelů vč. OSVČ, databáze brownfields 

4. GDPR – externí spolupráce pověřence pana Ing. Petra Šneka po ukončení projektu CSS 

5. Zvážení podání žádosti o dotaci - Podpora venkovské pospolitosti a spolupráce na rozvoji obcí 

(návrh obce Vír) 

6. Příprava členské schůze – 3.10. 2019 (hosté – Ing. Anežka Slezáková, projekt CSS – setkání se 

zástupci z CSS – potvrdí účast paní Červinková; hospodaření MB - letní kino) 

7. Majetek MB – uznaná reklamace malého skákacího hradu a jeho následné poškození 

8. Strom roku 2019 - online hlasování do 25.9. 2019, vyjádření Povodí Moravy o nesouhlasu 

prezentace Chudobínské borovice v anketě Strom roku – možnost společné domluvy mezi PM a 

Nadací Partnerství  

9. Mikroregionální akce: putovní letní kino – ukončení akce; Hry bez hranic – termín 14.9. 2019 

ve Strážku + podání dotace na další rok 2020; ukončení výstavy v Jindřišské věži, další výstava v 

Brně; Nositel tradic Bystřicka – předání ocenění 11.8.2019 

10. Diskuse a další organizační záležitosti – nový člen předsednictva – zástupce pro obec Skorotice; 

nákup elektřiny; setkání se Slováky (19.-21.9.2019); střet zájmů; žádost o informace dle zákona 

č. 106/1999 Sb., výstupy ze schůzky s FÚ, školení pro starosty 2. část (projekt ESO) – 

vyhodnocení témat a určení termínu a obsahu školení; zřízení nového webhostingu a e-mailu; 

pozdní vyzvedávání novin Bystřicko; návštěva Mikroregionu Slušovicko 25.9. 2019 v obci Vír – 

večerní posezení 

11. Závěr jednání 

 

Schůze předsednictva se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 

Zápis ze schůze předsednictva Mikroregionu Bystřicko 

č.5/19 

 



 

Z Á P I S 

1. Zahájení 

 

• Libor Pokorný zahájil schůzi předsednictva ve 13:00 hod. a přivítal všechny přítomné členy 

předsednictva. 

• L. Pokorný přítomné seznámil s programem zasedání a vyvolal hlasování o schválení programu. 

Program byl jednohlasně schválen. 

Hlasování:  Pro: 7     Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

2. Hospodaření MB 

 

• Rozpočtová změna č. 3 

Členové Předsednictva byli stručně seznámeni s obsahem rozpočtové změny č. 3 (příloha č. 1), která na 

straně příjmové i výdajové činí celkem 48 485,-Kč. Z hlediska příjmů došlo k navýšení položky 2111 

příjmy z poskytovaných služeb, jelikož konečná přefakturace činila 137 485,- Kč a v rozpočtu byla 

stanovena předběžná částka 89 tis. Kč. Strana výdajová se týkala především úpravy skutečně 

vynaložených nákladů na realizaci akce putovního letního kina, zájezdu po vesnicích roku, finančního 

daru pro Nositele tradic Bystřicka a počátečních výdajů na návštěvu ZMOVR, kde se počítá také nově 

s výdaji na pohoštění, materiál a nákup ostatních služeb. Rozpočtová změna byla jednohlasně schválena.  

    

Hlasování:  Pro: 7    Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

• Náklady na letní kino 

Paní Dočkalová přítomné informovala o celkových nákladech v rámci akce Putovní letní kino (příloha 

č. 2), které činily 263 260,- Kč, z toho přefakturace obcím činila 137 485,- Kč a dotace od Kraje 

Vysočina 60 tis. Kč, která byla získána v rámci dotačního titulu ,,Regionální kultura“. Celkové náklady 

na vrub mikroregionu byly tedy v celkové výši 66 079,- Kč.  

 

• Darovací smlouva pro městys Strážek 

V rámci akce Hry bez hranic dává již každoročně Mikroregion Bystřicko pořádající obci finanční dar 

v hodnotě 5000,- Kč. Darovací smlouva pro městys Strážek byla schválena. 

 

Hlasování:  Pro: 6    Proti: 0     Zdržel se: 1     Nehlasoval: 0 

 

 



3. Prodloužení projektu CSS 

• Nová klíčová aktivita – Lokální ekonomika 

Obcím byly v měsíci srpnu zasílány informace týkající se výstupů v rámci nové klíčové aktivity 

s názvem ,,Lokální ekonomika“. Paní Dočkalová znovu připomněla vyplňování online dotazníků do 

30.9.2019 a vytvoření seznamu malých a středních podnikatelů vč. OSVČ a dále také databázi 

brownfields. Z těchto dokumentů musí DSO vytvořit souhrnný dokument a zaslat CSS nejpozději do 

31.10.2019.  

Dále upozornila na to, že je potřeba, aby obce po vyplnění online dotazníku informovaly MB o jeho 

odeslání. Dotazník se odesílá přímo na CSS, tudíž nelze zjistit, která obec již dotazník zaslala. 

 

4. GDPR 

• Jelikož projekt CSS k 31.12 2019 ukončí svou dosavadní činnost v oblasti GDPR, je nutné již řešit další 

spolupráci s naším pověřencem panem Ing. Petrem Šnekem. Již v minulosti většina obcí souhlasila 

s tím, že se naváže s panem Šnekem i po ukončení projektu externí spolupráce. Pan Šnek by předběžně 

požadoval částku 25 tis. Kč měsíčně, tato částka by se následně rozpočítala mezi všechny obce. Z toho 

vyplývá, že čím více obcí se přihlásí k navazující spolupráci, tím nižší bude konečná cena pro obec. 

Většina přítomných v externí spolupráci s panem Šnekem bude pokračovat i z toho důvodu, že již má 

zaplacen počáteční audit, který již nebude muset hradit. Pouze pan starosta z Víru zmínil, že již po 

ukončení projektu, nebude již dále s panem Šnekem spolupracovat. Celá problematika bude řešena na 

členské schůzi, která je již naplánovana na termín 9.10.2019, kde se bude hlasovat o navazující 

spolupráci.  

5. Zvážení podání žádosti o dotaci 

• Na žádost pana Stalmacha z Víru, jsme na schůzi Předsednictva zvažovali možnost podání dotace 

z programu Podpora obnovy a rozvoje venkova, podprogram Podpora venkovské pospolitosti a 

spolupráce na rozvoji obcí. Účastníkem tohoto podprogramu může být obec do 3000 obyvatel a DSO. 

Dotace je poskytována až do výše 70% skutečně vynaložených uznatelných nákladů. Dolní limit dotace 

na jednu akci je 100 tis. Kč a horní limit 300 tis. Kč.  

• Prvotním záměrem bylo uskutečnění zájezdu na Slovensko, kde by muselo proběhnout nějaké školení, 

jelikož jsou součástí dotace uznatelné náklady jako pronájem prostor, prezentační technika, lektorské 

činnosti, propagační materiály, dopravy a občerstvení (limit 300Kč/os./den). Otazníkem je, zda by jsme 

dolní limit 100 tis. Kč naplnili, jelikož do neuznatelných nákladů spadá např. ubytování a vstupné. 

Tyto náklady by pak muselo hradit DSO. Necháme tedy na zvážení a otevřeme toto téma ještě na členské 

schůzi dne 9.10.2019. 

 

 

 

 



6. Příprava členské schůze 

 

• Termín schůze 

J. Dočkalová uvedla termín konání členské schůze, který byl již dříve stanoven na 3.10. 2019 v 16:00 

hodin ve společenské místnosti OÚ ve Velkých Janovicích. Na základě nových skutečností (termín 

vyhlášení ankety Stromu roku 2019) musel být tento termín přesunut na 9.10. 2019. Čas a místo konání 

nebyly změněny. Pozvánku obdrží obce po sestavení programu, nejpozději však 7 dní před konáním 

členské schůze.  

 

• Hosté 

Přítomní byli seznámeni s tím, že se členské schůze zúčastní také paní Ing. Anežka Slezáková, která nás 

informuje z odboru veřejné správy, dozoru a kontroly MVČR. Dále se zvažuje také setkání se zástupci 

z CSS, kteří by hovořili o výstupech projektu. Tuto účast by ještě potvrdila paní Červinková (expert na 

komunikaci s DSO).  

 

• Hospodaření MB – letní kino 

V rámci členské schůze proběhne podrobnější shrnutí nákladů za akci putovní letní kino v roce 2019.  

 

7. Majetek MB 

 

• Reklamace malého skákacího hradu 

Na základě informací od obce, která měla malý skákací hrad v pronájmu, bylo zjištěno a následně 

prověřeno, že dochází k úniku vzduchu v jeho přední části (kde se nachází skluzavka). Po bližším 

prozkoumání jsme nalezli díru, která se nacházela na místě švu u zmiňované skluzavky. MB zajistil 

dokumenty (fotky, videa) a zkusil podat reklamaci, jelikož byl hrad ještě v záruce. Reklamace byla 

uznána a dodavatel zaslal již nový hrad. Bohužel ihned po prvním použití hradu došlo k jeho poškození 

v obci Dalečín. Dvě strany ochranné sítě byly poškozeny a následně provizorně opraveny obcí. Bylo 

dohodnuto, že hrad prověříme na akci Hry bez hranic, kam se povezou veškeré atrakce MB a usoudíme, 

zda je možné ho dále pronajímat. O výsledku budeme informovat na členské schůzi. 

 

8. Strom roku 2019 

• Dne 29.8. 2019 přišel do DS dopis ohledně nesouhlasu Povodí Moravy s účastí Chudobínské borovice 

v anketě Strom roku. Povodí Moravy v něm žádalo o okamžité sjednání nápravy, a to vyloučením stromu 

z ankety. Strom se totiž nachází v ochranném pásmu I. stupně vodárenské nádrže Vír I., kde je přísný 

zákaz vstupu. Na základě tohoto vyjádření se Povodí Moravy a Nadace Partnerství dohodli, že strom 

v anketě ponechají, ale za podmínky uvedení této informace. 

• Aktuálně je Chudobínská borovice na úžasném prvním místě, ale ke konci soutěže bude jistě vytvářen 

větší nátlak z hlediska hlasování. Hlasovat online můžete ještě do 25.9.2019, ale na základě informací od 



pana starosty z Víru by již od 17.9. 2019 neměly být viditelné počty hlasů. Prosíme tedy o případné hlasy 

popř. propagaci. Dne 3.10. 2019 proběhne slavnostní vyhlášení výsledků. 

• Dále nás pan Stalmach seznámil také s tím, že v rámci účasti stromu v soutěži budou vyhotoveny trička 

s motivem již zmiňované Chudobínské borovice. Návrh triček ukázal přítomným starostům a ti o ně 

projevili zájem. Předběžně se schválil návrh, že MB zaplatí částku 15 tis. Kč na výrobu 100 ks těchto 

triček a následně se příslušné kusy přefakturují dané obci. Předběžná cena trička byla stanovena na 150,- 

Kč/ks.  

    Hlasování:  Pro: 6    Proti: 0     Zdržel se: 1     Nehlasoval: 0 

9. Mikroregionální akce 

• Putovní letní kino 

Paní Dočkalová přítomné informovala o ukončení akce Putovní letní kino. Celkově se v uskutečnilo 76 

promítacích večerů v rámci 32 obcí a místních častí MB. Bylo promítnuto cca 27 různých filmů.  

V rámci dotace na tuto aktivitu musí Mikroregion naplňovat určitou sadu Kritérií pro realizátory MA21. 

Pro letošní ročník se trochu změnily pravidla a přibyla kritéria nová. Jejich naplňování bylo již zahájeno 

a bude dokončeno na podzim tohoto roku.  

 

• Hry bez hranic 

Letošní ,,Hry bez hranic“ se uskuteční již v sobotu 14.9. 2019 v obci Strážek (plakát – příloha č.3). Na 

organizační poradě, uskutečněné na hřišti ve Strážku dne 9.9. 2019 od 10 hod., byly dohodnuty 

podrobnosti ohledně této akce. V rámci schůze se řešilo odstoupení dvou obcí ze soutěže - Štěpánova nad 

Svratkou a Zvole a to z důvodu konání hasičské dětské ligy pořádané ve stejný termín. Tomuto termínu 

se budeme snažit v příštím roce vyhnout, aby nenastaly zbytečné komplikace. Dále se zde mj. probíraly 

podrobnosti k připravované hře obce Vír.  

Na závěr zazněla informace, že paní Benová podala dotaci od KV v rámci dotačního titulu ,,Jednorázové 

akce“ pro další rok 2020. V letošním roce nebyla dotace vypsána. 

 

• Výstava v Jindřišské věži 

Paní Dočkalová seznámila přítomné s ukončením výstavy v Jindřišské věži. Odinstalace výstavy ,,Můj 

domov“ proběhla dne 30.8. 2019. Veškeré komponenty k výstavě budou uchovány v prostorech kanceláře 

MB a budou použity pro další výstavu plánovanou pravděpodobně v Brně. Paní Zamazalová momentálně 

hledá prostory vhodné k této výstavě. O jejím termínu budete včas informováni. 

 

• Nositel tradic Bystřicka 

Titul ,,Nositel tradic Bystřicka“ získal pan Jaroslav Jan Mareček z Velkých Janovic. Slavnostní předání 

ocenění se uskutečnilo v rámci probíhající pouti v Bystřici nad Pernštejnem dne 11.8. 2019. Za svoji 

činnost byl odměněn částkou 10 tis. Kč (5000,- Kč daroval Mikroregion, 5000,- Kč město Bystřice n. P.) 



a obdržel také plaketu vítěze. Panel s letošním vítězem je již umístěn v budově MěÚ v Bystřici nad 

Pernštejnem (příloha č. 4). 

10. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

• Nový člen Předsednictva 

Z důvodu nového člena DSO, obce Skorotice, je potřeba vybrat zástupce z řad Předsednictva, který 

zastoupí tuto obec. Na schůzi Předsednictva bylo schváleno, že obec Skorotice bude zastupovat městys 

Štěpánov nad Svratkou (přehled se zastoupením obcí – příloha č. 5) 

    Hlasování:  Pro: 7    Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

• Nákup elektřiny 

Nabídka cen EE v současné době mírně vzrostla a odhad cen má stále zvyšující se tendenci. Pan Loukata 

nyní prověřuje možnost snížení ceny od potencionálních dodavatelů a pokud cena klesne, smlouvu 

uzavřeme.  

 

• Setkání se Slováky 

Naši kolegové ze Slovenska přijedou již v termínu 19.- 21.9. 2019. Program návštěvy byl již vytvořen a 

zaslán obcím pro případnou možnost setkání (příloha č. 6). Součástí programu je prohlídka areálu Zámku, 

Muzea nové generace, poutního kostela sv. Jana Nepomuckého na Zelené Hoře, dále také sportovní 

soutěže, návštěva strašidelného zámku Draxmoor a prohlídka hasičské zbrojnice v Blažkově s ukázkou 

hasičského zásahu. Ve večerních hodinách se budou konat přátelská posezení. 

 

• Střet zájmů 

Paní Dočkalová opět upozornila přítomné na povinnost podat průběžné oznámení do centrálního registru 

oznámení na stránkách: https://cro.justice.cz/. Toto oznámení se týká starostů, místostarostů a členů rady. 

Zástupci obcí by měli mít všechna požadovaná oznámení zadána do 30.6.2019. Starostové byli již o tomto 

problému informováni před tímto termínem. Někteří bohužel nemají tuto povinnost stále splněnou. 

 

• Žádost o informace dle z. 106/1999Sb. 

V datových schránkách obcí se v současné době vyskytuje prosba o poskytnutí informace na základě z. 

106/1999Sb., o svobodném přístupu k informacím. Domníváme se, že se jedná o pána, který již minulosti 

chtěl takovýmto způsobem vydělat na samosprávách. Obec je povinna odesílateli odpovědět na tuto 

žádost v termínu do 15 dnů od přijetí (žádost není povinné zveřejňovat, odpověď ale ano). Doporučení 

ohledně odpovědi byla zaslána ze SMSČR a byla konzultována i s paní Špatkovou z MěÚ Bystřice nad 

Pernštejnem. Podrobnější informace i se vzorem odpovědi byly již obcím zaslány. Podstatné je, aby obce 

https://cro.justice.cz/


při zveřejnění odpovědi neudávaly osobní údaje statutárního orgánu při jeho zveřejnění na elektronické 

(úřední) desce a ponechaly zde odpověď min. 2 roky (popř. nemusí z desky stahovat vůbec). 

 

• Výstupy se schůzky s FÚ 

Dne 3.3. 2019 proběhla schůzka s paní H. Krejčovou (krajskou ředitelkou FÚ) a s panem Slámou 

(ředitelem FÚ ve Žďáře n.S.) ohledně podání informací v rámci omezení provozu FÚ v Bystřici nad 

Pernštejnem. Veškeré podrobnosti by nám měli být ještě předány v měsíci říjnu, ale již teď předběžně 

víme od přítomné návštěvy, že zaslání petice nebude mít žádný vliv na omezení provozu FÚ v Bystřici 

nad Pernštejnem. Toto omezení bude spočívat v tom, že pracovní dny budou od 1.1.2020 (možná i 

později) v Bystřici nad Pernštejnem pouze v pondělí a ve středu, kdy zde budou dva pracovníci (jeden z 

majetkových daní a druhý na daň z příjmů FO) - režim 2x2. Nicméně bylo přislíbeno, že v období podání 

daňového přiznání v lednu a v březnu bude stav pracovníků posílen (z dvou pracovníků by se počet mohl 

zvýšit až na 4-5 prac.) a pracovní doba by měla být upravena na celý týden a to alespoň na posledních 14 

dní před koncem tohoto podání.  

Pan Sláma zaslal po schůzi dokument, kde jsou stručně vysvětleny veškeré změny i se soupisem návrhu 

pracovišť, kde by mělo dojít k omezení provozu (tzv. optimalizovanému režimu) - příloha č.7. 

Do budoucna se také chystá Portál ,,Moje daně", který by měl obsahovat také kartu nemovitostí, kde by 

byly již předvyplněné údaje z katastru. O jeho vytvoření bychom měli být včas informováni. 

 

• Školení pro starosty – 2.část 

V měsíci červenci byly obce osloveny za účelem výběru semináře pro představitele obcí v rámci projektu 

ESO (příloha č. 8).  Z celkových 11 témat získaly nejvíce hlasů tyto dvě témata: Jak se vyznat v právních 

předpisech anebo právní povědomí pro neprávníky a dále Jak zvládnout elektronizaci veřejné správy. 

Paní Dočkalová informovala o možnosti pořádání společného semináře s Mikroregionem Novoměstsko, 

který bude mít seminář na téma Úřední deska a spisový řád. Tohoto semináře by se zúčastnily i obce MB. 

Další seminář by zajišťoval MB. O konání těchto seminářů budou obce včas informovány. 

 

• Zřízení nového webhostingu a e-mailu 

Paní Dočkalová upozornila na již plnou kapacitu webových stránek a e-mailové schránky MB. Jelikož 

promazávání starých příspěvků a e-mailů je již časově náročné, bylo by na základě konzultace s naším IT 

specialistou vhodné, přejít na jiný hosting, u kterého bychom měli prakticky neomezenou kapacitu dat. 

Návrh byl konzultován s panem předsedou MB panem Pokorným a ten jej předběžně schválil. Na schůzi 

Předsednictva bylo jednohlasně schváleno zřízení nového hostingu. 

 

Hlasování:  Pro: 7    Proti: 0     Zdržel se: 0     Nehlasoval: 0 

 

 

 



• Pozdní vyzvedávání novin Bystřicko 

Z TIC jsme byli upozorněni na skutečnost, že někteří občané nedostávají noviny Bystřicko včas a z tohoto 

důvodu jsou již informace uvedené v novinách neaktuální. Prosíme tedy odpovědné osoby, aby noviny 

vyzvedávaly v co nejkratším možném termínu od přijetí SMS zprávy popř. e-mailu ohledně možnosti 

vyzvednutí. 

 

• Návštěva Mikroregionu Slušovicko v obci Vír 

Od pana starosty Stalmacha jsme byli informováni o návštěvě DSO Slušovicko, kteří přijedou na exkurzi 

po obci Vír ve středu 25.9. 2019 v cca 14 hod.. V rámci této návštěvy je v plánu také neformální přátelské 

posezení v hotelu Vír, které by sloužilo k výměně zkušeností a k možné inspiraci pro všechny zúčastněné. 

Informace o tomto setkání budou obcím zasílány e-mailem. 

 

11. Závěr jednání 

 

• Předseda L. Pokorný poděkoval všem za účast a pátou schůzi předsednictva ukončil. 

 

 

 

   ………………………………………. 

předseda mikroregionu 

       Libor Pokorný 

 

Zapsala:  

……………………………………... 

          Ing. Jitka Dočkalová  


